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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

Poř. číslo zápisu:  32 

Datum zasedání:  03. 05. 2017 

Přítomni:  Brtáňová, Franěk, Chmielová, Klepková Vodová, Koštuříková,  Macura, 
Šeligová, Škrabal, Verner 

Omluveni:  Bernatík, Buryová, Dziadková, Kuric, 

Hosté:   Stavárek, Lebiedzik, Šromková, Tuleja 

 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 
2. Rozdělení finančních prostředků (rozpočet) SU OPF v Karviné na rok 2017 
3. Výroční zpráva o činnosti SU OPF v Karviné za rok 2016 
4. Slezská univerzita před novými výzvami - informace rektora SU 
5. Různé 

 
1. Úvod, schválení programu 
 
Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory, členy vedení a pana rektora. 
Dr. Koštuříková konstatovala, že Akademický senát je usnášeníschopný, poté vyjmenovala 
jednotlivé body programu a požádala o případné návrhy na úpravu. Přítomní členové senátu 
s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen. 
 
Hlasování:  
Pro: 9    Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 
 
2. Rozdělení finančních prostředků (rozpočet) SU OPF na rok 2017 
  
Předsedkyně senátu předala slovo děkanovi fakulty, který uvedl, že rozpočet byl dlouho 
k dispozici a podrobněji se jím zabývala Komise pro hospodářské záležitosti.  
 

● Z hlediska výnosů je OPF třetí rok v řadě na stabilní úrovni, pohybuje se na úrovni 
85 mil. Kč. Klíčovou položkou rozpočtu pro rok 2017 jsou mzdové náklady, u kterých 
došlo k nárůstu zhruba o 3,5 mil. Kč (v této částce nejsou zahrnuty povinné odvody). 
Nárůst mzdových nákladů je způsoben plošným navýšením mezd od 1. 3. 2017 a také 
poněkud menším krytím mzdových prostředků z institucionální podpory.   
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● Budova Žižkova se už nebude do rozpočtu projevovat. Polská škola přejde do vlastnictví 
Magistrátu města Karviná, pravděpodobně od 1. srpna 2017, což se v rozpočtu projeví 
jak ve výnosech, tak v nákladech.  

● Již vůbec nefiguruje v rozpočtu výuka v Opavě, která skončila v pololetí 2016, což má 
pozitivní dopad na hospodaření celé fakulty.  

 
● Fakulta opět obdrží příspěvek na provoz knihovny v Karviné ve výši 3,65 mil. Kč.  

 
● Do financování budou zapojeny prostředky institucionální podpory. Příznivou 

informací je to, že pro rok 2017 dostaneme nakonec více prostředků než v roce 2016, 
celková částka je 12,3 mil. Kč.  

 
Jak již bylo zmíněno panem děkanem, byl tento materiál projednáván Komisí pro hospodářské 
záležitosti. Dr. Koštuříková tak požádala předsedu KHZ, aby shrnul výsledky jednání.  
 
Ing. Verner informoval přítomné, že se komise sešla, jednala a informace byly členům senátu 
předány před zahájením zasedání. Jedná se o otázky členů KHZ a odpovědi ekonomického 
oddělení, které nejsou zásadnějšího charakteru. Pouze u otázky č. 7, bod c) jsou v rozpočtu 
uvedeny špatné roky (dojde k opravě tak, aby to bylo formálně správně), jedná se tedy 
o formální úpravu. Komise pro hospodářské záležitosti doporučuje rozpočet ke schválení.  
 
Vzhledem k tomu, že nikdo z přítomných neměl žádné dotazy a připomínky, bylo přistoupeno 
k hlasování o rozdělení finančních prostředků SU OPF v Karviné na rok 2017. 
 
Hlasování:  
Pro: 9    Proti: 0   Zdrželi se:  0  
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Rozdělení finančních prostředků SU OPF v Karviné na rok 2017. 
 
 
 
3. Výroční zpráva o činnosti SU OPF v Karviné za rok 2016 

 
Výroční zprávu (VZ) představil proděkan pro rozvoj a vnější vztahy doc. Lebiedzik a uvedl, že 
co se týče obsahu se oproti minulému roku VZ zásadně nemění. Změnila se struktura, v rámci 
zlepšení přehlednosti se vycházelo z rektorátní výroční zprávy. Navíc je tam seznam publikační 
činnosti kateder za minulý rok.  
 
Předsedkyně senátu vyzvala přítomné, aby vznesli případné připomínky a dotazy. Nikdo ze 
senátorů se o slovo nepřihlásil. 
 
Dr. Koštuříková vyzvala k hlasování o schválení Výroční zprávy o činnosti SU OPF v Karviné 
za rok 2016. 
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Hlasování:  
Pro: 9     Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Výroční zprávu o činnosti SU OPF za rok 2016 v předloženém znění.  
 
 
4. Slezská univerzita před novými výzvami - informace rektora SU 
 
Předsedkyně senátu předala slovo doc. Tulejovi, který vystoupil se svou prezentací, ve které se 
zaměřil na 3 problémové okruhy, které budou mít vliv na budoucnost Slezské univerzity. 
Konkrétně se jedná o oblast financování VVŠ, aplikaci novely Zákona o VŠ do vnitřních norem 
Slezské univerzity a připravovanou Metodiku 2017+, na jejímž základě budou hodnoceny 
výzkumné organizace. 
 
Financování veřejných vysokých škol (VVŠ) 
Rektor nejprve shrnul důležitá data. Konstatoval, že dne 21. 3. 2017 proběhla schůzka pracovní 
skupiny, kde byla představena nová metodika financování veřejných vysokých škol pro roky 
2018-2020. Tento návrh byl podroben silné kritice na jednání České konferenci rektorů, které 
proběhlo dne 13. 4. 2017. Reakcí na tuto kritiku byla schůzka s ministryní Valachovou, které 
proběhlo dne 24. 4. 2017. Pak rektor představil základní principy nové metodiky. Výchozím 
bodem tohoto modelu je rozhodnutí o navýšený rozpočtu VŠ o 4,5 mld. Kč (2 mld. Kč jsou 
určeny pro rozpočtový okruh 1, 1 mld. Kč na stipendia doktorandů a 1,5 mld. Kč na fond S, 
jenž by měl pokrývat společenskou poptávku). Rektor konstatoval, že je otázkou, zda k tomuto 
navýšení dojde, přičemž zásadní problém vidí v aktuální politické situaci spojené s očekávanou 
demisí vlády. V rámci svého vystoupení rektor seznámil členy AS OPF s návrhem segmentace 
VVŠ do čtyř kategorií, přičemž konstatoval, že tento krok byl zásadně odmítnut reprezentací 
VŠ. Dále senátory seznámil s možným dopadem změn metodiky na SU, a to včetně konkrétních 
údajů, k nimž dospěl na základě svým vlastních propočtů. Vzhledem k tomu, že tyto propočty 
nevycházejí z oficiálně poskytnutých dat ze strany MŠMT, rektor označil své výstupy za čistě 
orientační. 
 
Novela zákona o vysokých školách a její dopad na Slezskou univerzitu 
Rektor konstatoval, že v případě úpravy vnitřních předpisů je pro nás rozhodujícím datem 31. 8. 
2017. K tomuto datu musí být na MŠMT k registraci odeslány všechny vnitřní předpisy, které 
jsou důležité pro fungování SU. Z rektorova pohledu jsou nejdůležitější tyto tři dokumenty: 
Statut Slezské univerzity v Opavě, Studijní a zkušební řád pro studenty bakalářských a 
navazujících magisterských studijních programů Slezské univerzity v Opavě, Pravidla systému 
zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností a vnitřního hodnoceni 
kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Slezské univerzity v Opavě. 
V následující části se pak rektor podrobněji věnoval problematice Pravidel systému zajišťování 
kvality. V souvislosti s touto problematikou zmínil vazbu mezi novelou Zákona o VŠ, Pravidly, 
procesem akreditace a Dlouhodobým záměrem SU, v němž je jasně definována Vize SU, z níž 
musíme vycházet při tvorbě nové struktury studijních programů. Současně také připomenul, že 
nový systém akreditace výrazně posiluje roli garanta studijního programu. 
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Hodnocení výzkumných organizací 
V závěru svého vystoupení doc. Tuleja představil základní principy Metodiky 2017+. 
Konstatoval, že tato metodika je postavena na 5 modulech, v nichž bude postupně hodnocena 
kvalita vybraných výsledků (15 %), výkonnost výzkumu (65 %), společenská relevance (5 %), 
viabilita (10 %) a strategie a koncepce (5 %). Členy akademického senátu blíže seznámil 
s postupy, které by měly být použity při hodnocení VaV v rámci Modulů 1 a 2. 
 
Celá prezentace je uvedena v samostatné příloze k tomu zápisu. 
 
Předsedkyně senátu poděkovala rektorovi za obsáhlé vystoupení a poté požádala o případné 
dotazy. 
 
Dr. Koštuříková vznesla dotaz ohledně organizačního řádu univerzity, neboť v současné době 
tento vnitřní předpis neexistuje.  
Rektor konstatoval, že na úrovni univerzity se připravuje nový Organizační řád SU, přičemž 
jeho existence je pevně zakotvena v již schválených vnitřních předpisech. Rektor očekává, že 
tento Organizační řád předloží na jednání červnového AS SU. 
 
Dr. Franěk se dotázal, jaká je role počtu studentů při financování a pravidla přijímání studentů 
do 1. ročníků.  
Rektor odvětil, že role tohoto ukazatele je stejná jako dosud. Počet zapsaných studentů nesmí 
klesnout o více než 10 %. Pokud bude pokles větší, bude univerzita sankcionována. Současně 
také konstatoval, že před vlastním udělením sankce je univerzitám umožněno, aby zdůvodnily 
svůj propad a pokud toto vysvětlení MŠMT přijme, pak sankce nebude udělena. Rektor také 
konstatoval, že v rámci hodnotících kritérií pro fixní část RO-I bylo zachováno také kritérium 
propadu KENu, přičemž v tomto případě neočekává žádný negativní dopad na SU, resp. SU 
OPF, v jejímž případě došlo k výraznějšímu poklesu v tomto akademickém roce, a to z důvodu 
nemožnosti opět otevřít studijní obor Hotelnictví. 
 
 
5. Různé 
 
Podbody u státnicových otázek 
Bc. Škrabal vznesl dotaz, zda by u státnicových otázek mohly být uvedeny podbody, jako tomu 
bylo v loňském akademickém roce. 
 
Doc. Lebiedzik odpověděl, že děkan již nastínil koncepci nových státnic, které budou probíhat 
na základě diplomové/bakalářské práce a její obhajoby. Při podrobných otázkách mají studenti 
tendenci vypisovat bod po bodu, než aby na otázku odpověděli komplexně. Často odpovědi na 
jednotlivé části v souhrnu nedávaly smysl. Idea je taková, že se studentům ulehčí, nebudou těmi 
dílčími otázkami ovlivněni a nebudou nuceni vypisovat bod po bodu. Mělo by to být 
komfortnější jak pro studenty, tak i pro zkoušející.  
 
Volební řád AS SU OPF a Jednací řád AS SU OPF 
Dr. Koštuříková připomněla, že zaslala koncepty dvou dokumentů, a to Volebního řádu 
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fakultního senátu a Jednacího řádu fakultního senátu Legislativní komisi, a zeptala se, v jaké 
fázi je příprava těchto dokumentů. Vnitřní předpisy by měly být dle novely vysokoškolského 
zákona přijaty do 1 roku od nabytí účinnosti tohoto zákona. Z tohoto důvodu by měly být 
projednány a schváleny na fakultním senátu na konci května, neboť musí být předloženy ke 
schválení na AS SU, což by se uskutečnilo v červnu.  
 
Dr. Franěk odvětil, že je to ve fázi přípravy, dokumenty budou předloženy na příštím zasedání 
AS SU OPF.  
 
Usnášeníschopnost senátu 
Předsedkyně senátu upozornila na problém usnášeníschopnosti senátu. Zvlášť v poslední době, 
kdy jsou na programu velice důležité dokumenty fakulty. Dr. Koštuříková důrazně žádá, aby se 
senátoři omlouvali s dostatečným předstihem, pouze ve výjimečném případě v den konání 
zasedání, a to přímo předsedkyni senátu (ne přes kolegu).  
 
 
 
Příští řádné zasedání AS SU OPF se uskuteční 31. 5. 2017 v 13:00 hod. v místnosti A 308. 
 
Za správnost:  
Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
 
Zapsala:  
Ing. Lucie Bínová  
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Usnesení ze zasedání AS SU OPF ze dne 03. 05. 2017 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné schvaluje Rozdělení finančních prostředků SU OPF v Karviné na rok 2017. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné schvaluje Výroční zprávu o činnosti SU OPF za rok 2016 v předloženém 
znění.  

 
 
 

 
 
Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
předsedkyně AS SU OPF 
 


